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Geachte heer Purperhart, 

 

In uw brief van 24 november 2023 heeft u ons namens de fractie van het CDA een aantal vragen gesteld over het 

hierboven vermelde onderwerp. Hiermee beantwoorden wij uw vragen op grond van artikel 3:35 van het Reglement 

van orde van de gemeenteraad.  

 

Antwoorden op uw vragen 

Wij herhalen eerst uw vraag hieronder. Daarna volgt ons antwoord op uw vraag. 

 

1. Is er actief beleid om te voorkomen dat meisjes onder invloed komen van loverboys? Wat is de (mogelijke) rol van 

jongerenstraatcoaches op dit gebied?  

 

Vanuit de Ketenaanpak Loverboys en Jeugdprostitutie NOG kunnen basisscholen en middelbare scholen naar 

behoefte gratis lespakketten of trainingen aanvragen ter voorkoming van loverboy-problematiek. De 

samenwerkende partijen daarbij zijn Halt, Stimenz, GGD en MEE. Bovendien biedt Stimenz trainingen aan voor 

professionals. Daarnaast is er het regionaal meldpunt jeugdprostitutie, verzorgd door Veilig Thuis NOG. Dit is 

bedoeld voor opsporing (daderaanpak) en zorg voor de slachtoffers (hulptrajecten). 

Vanuit het team Veiligheid van de gemeente Zutphen vindt periodiek overleg plaats met de jongerenstraatcoaches 

en andere partijen op het gebied van zorg en veiligheid, waarbij onder andere de integrale aanpak van loverboys 

problematiek onderwerp van gesprek is. In de scholen, op de schoolpleinen en in de Zutphense wijken hebben en 

vragen jongerenwerkers en jongerenstraatcoaches aandacht voor deze problematiek. Bovendien werken 

verschillende jongerenwerkpartijen en hulpverleningsinstanties aan de versterking van de meisjes zelf door middel 

van individuele ondersteuning of groepsbijeenkomsten.   

 

2. Zijn er ook vrouwelijke jongerenstraatcoaches actief? Zo nee, zou dit een waardevolle aanvulling zijn op het 

huidige aanbod van jongerenwerkers?  

 

Bij de jongerenwerktak van Tactus is een vrouwelijke jongerenstraatcoach in dienst. Zij combineert haar 

jongerenstraatwerk met coördinerende taken. De coördinerende taken richten zich op afstemming met de gemeente 

en onderhouden van de samenwerking met Kansrijk jongerenwerk en de anderen partijen. Het is een bewuste keuze 

geweest om naast de mannelijke jongerenstraatcoaches ook een vrouwelijke jongerenstraatcoach aan te trekken.   
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3. In 2023 was er een bedrag van 180.000 euro gereserveerd voor in totaal 2 fte, waar bestaat dit bedrag uit? Zitten 

hier naast loonkosten bijvoorbeeld ook kosten voor het geven van begeleiding en het organiseren van preventieve 

jongerenwerk activiteiten bij? Hoeveel jongeren worden nu op dit moment begeleid door Kansrijk, Tactus en 

Koopman?  

 

In 2023 is een bedrag van € 360.000,- vrijgemaakt voor het jongerenstraatwerk. Dit bedrag wordt volledig besteed 

aan de loonsom voor de in totaal 4 fte aan jongerenstraatcoaches. In 2023 is een bedrag van € 22.681,- uit het 

Nationaal Programma Onderwijs (NPO) gebruikt voor het verplaatsen van de jongerenontmoetingsplek en voor 

activiteiten.  

Het is de taak van Kansrijk Jongerenwerk en Tactus om aanwezig te zijn op straat, in de wijk en in de stad. In de 

afgelopen twee jaar is vooral ingezet op jongeren op straat om de overlast zoveel mogelijk terug te dringen. Dit is 

een specifieke doelgroep die sterk varieert in omvang. Het aantal groepen, en ook het aantal jongeren per groep 

fluctueert. Daarbij zijn specifieke activiteiten voor kleine groepen georganiseerd die op dat moment aansluiten bij de 

behoeften van de jongeren, zoals zwemmen, gezamenlijk eten, inloopavonden en sporten.  

Zoals in de subsidievoorwaarden is neergelegd, leggen Kansrijk Jongerenwerk en Tactus verantwoording af over de 

gerealiseerde activiteiten. In deze verantwoording zullen zij de gemeente Zutphen berichten over het bereik van hun 

activiteiten in 2023.  

De wens is om in de toekomst meer preventieve activiteiten te bieden voor een brede groep jongeren in de gemeente 

Zutphen. Nu de rust op straat grotendeels is teruggekeerd, willen wij de nadruk meer gaan leggen op preventie.  

 

4. Als antwoord op vraag 11 en 12 gaf het College aan dat nader onderzoek nodig is om deze vragen te 

beantwoorden. Wanneer kan het CDA een antwoord op deze vragen verwachten?  

 

Raadsvraag 11 luidde als volgt: om hoeveel jongeren gaat het die op dit moment overlast veroorzaken? Hoeveel van 

deze jongeren zijn betrokken geweest bij gewelddadige incidenten? Bij de beantwoording van de vraag is 

aangegeven dat het aantal jongeren dat betrokken is geweest bij de meldingen om een nadere analyse vraagt. 

Datzelfde geldt ook voor de vraag over het aantal jongeren dat betrokken is (geweest) bij gewelddadige incidenten. 

Navraag bij het team Veiligheid heeft ons geleerd dat de analyses niet door de politie worden verricht. Om die reden 

kunnen wij de gevraagde analyses helaas niet verstrekken.    

 

Raadsvraag 12 luidde als volgt: ziet het College sinds 1 september 2022 een stijging van het aantal jongeren 

waarvan steekwapens in beslag zijn genomen, drugshandel waar jongeren bij betrokken zijn en openbare 

geweldplegingen die gepleegd zijn door jongeren? Als het gaat om het bezit van wapens en messen ziet de politie in 

de gemeente Zutphen geen groot verschil over de afgelopen vijf jaar. De conclusie is dat het onderzoek van de 

politie niet het signaal onderbouwt dat er veelvuldig wapens en messen worden gebruikt door jongeren in de 

gemeente Zutphen. Een toename ten opzichte van afgelopen jaren is niet te zien. Er waren in de gemeente Zutphen 

twee steekincidenten in 2021 en zeven tot eind oktober 2023. De steekincidenten vinden onder verschillende 

omstandigheden plaats: onder jongeren, in het AZC, zorginstellingen of in thuissituaties.  

 

5. Graag zien de indieners de communicatie rondom het besluit om de samenwerking met perspectief op het gebied 

van jongerenwerk te stoppen ter inzage bij de griffie.  

 

Graag verwijzen wij naar bijgevoegde documenten: 

- het collegebesluit van 10 oktober 2022 Toekomst Jongerenwerk (2022_BW_00429); 

- de bijbehorende brief naar de stichting Perspectief Zutphen van 11 oktober 2022.  

6. Zijn er (naast het standaardaanbod) extra trajecten van hulp en ondersteuning die beschikbaar zijn voor jongeren 

die overlast veroorzaken? Zo ja, worden deze trajecten ook aangeboden door de aanbieders van jongerenwerk? En 

hoeveel jongeren maken gebruik van deze aanvullende ondersteuning?  

 

De gemeente Zutphen heeft een samenhangend pakket van aanbod in activiteiten. Dit aanbod is afgestemd op de 

behoefte van iedere jongere en gelinkt aan de van toepassing zijnde ontwikkelvraagstukken. Het kan daarbij gaan 

om preventieve activiteiten of om (lichte) hulp in curatieve zin. De gemeente Zutphen maakt de inschatting of 

(lichte) hulp door specialistische zorg(organisaties) noodzakelijk is. Deze specialistische hulp wordt niet 

aangeboden door de jongerentak van Tactus of Kansrijk Jongerenwerk: wél door Tactus Verslavingszorg, door 

Koopman Interimbureau én door andere partijen. Uiteraard kunnen we een uitdraai maken van het aantal jongeren 
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dat gebruik maakt van het jeugdhulpaanbod. Er zijn echter verschillende vormen van ondersteuning (niet alleen 

jeugdhulp). Het aantal jongeren dat daar gebruik van maakt fluctueert, en ook de aanleiding voor extra 

ondersteuning is niet voor elke jongere hetzelfde. Het presenteren van cijfers geeft daarom geen betrouwbaar beeld.    

 

7. Op welke manier onderhouden jongeren straatcoaches contact met de ouders van de kwetsbare jongeren?  

 

De jongerenstraatcoaches onderhouden contact met de ouders als daar noodzaak voor is. Zij bellen of appen of gaan 

bij hen op bezoek.  

 

8. In 2022 is er sprake van een forse daling in het aantal meldingen van jongerenoverlast t.o.v. het jaar 2021, wat is 

de rol geweest van de jongerenstraatcoaches om dit aantal te bereiken?  

 

De jongerenstraatcoaches hebben de overlast door jongeren op straat weten te verminderen door aanwezig te zijn op 

straat en door jongeren naar passende activiteiten toe te leiden. Zij waren en zijn daar waar de overlast wordt 

ervaren. Zij werken de-escalerend, organiseren activiteiten met deze doelgroep en bemiddelen tussen inwoners, 

winkeliers, buurtbewoners en jeugdigen. Inmiddels is het werkgebied uitgebreid naar de gehele gemeente Zutphen.  

 

9. In een artikel in de Stentor op 20 oktober 2022 liet wethouder Bloem weten dat de samenwerking werd stopgezet 

omdat de jongerenstraatcoaches van perspectief volgens hem over “te weinig expertise” beschikken. Wat wordt er 

in dit geval concreet verstaan onder expertise?  

 

De aanwezigheid op straat in combinatie met de soms grote groepen jongeren vraagt om een benaderingswijze die 

outreachend en de-escalerend is. Bovendien vergt het flexibiliteit, kennis en kunde van groepsdynamica. Iedere 

organisatie heeft zijn eigen krachten en kernkwaliteiten en kan onmogelijk van alle markten thuis zijn. Voor 

jongerenstraatwerk in overlast gevende situaties zijn bovenstaande kwaliteiten vereist. De jongerentak van Tactus en 

Kansrijk Jongerenwerk zijn partijen die bij uitstek over deze kwaliteiten beschikken.   

 

10. Kan het College een waardeoordeel geven over de manier waarop jongerenwerk op dit moment is geregeld? 

Wat gaat er goed? En op welke vlakken is er ruimte voor verbetering?  

 

Het college is tevreden met een verzekerde capaciteit op straat, in de wijk en in nabijheid van de jeugdigen. De 

overlastsituaties zijn dusdanig teruggedrongen dat het weer relatief rustig is in de gemeente Zutphen. Dat biedt 

mooie kansen om nog een slag te maken in het preventieve veld. Wij willen het aanbod inventariseren en uitbreiden 

om zo te zorgen dat er voor alle jongeren in de gemeente Zutphen activiteiten en ontmoetingsplekken zijn. De 

komende periode gaan wij daar een slag in maken samen met de partijen en jongeren.  

 

11. Is het mogelijk om de beantwoording binnen de in het reglement van orde geldende termijn van 30 dagen te 

ontvangen 

 

Over de verlengde termijn van beantwoording bent u inmiddels geïnformeerd.  

 

Tot slot 

Wij vertrouwen erop uw vragen hiermee voldoende beantwoord te hebben. Graag geven wij u een nadere 

toelichting, als dat niet zo is.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

burgemeester en wethouders van Zutphen, 

de burgemeester,     de secretaris, 

 


